
Styret i Namsenvassdraget Elveierlag (NE) møttes kl:15:00 via Teams den20/6/2025 
for at gjennomføre tidlig evaluering for Namsenvassdraget. 

Rammeverket som styret må forholde seg til: 
Miljødirektoratet presiserer at metodikken fra tidligere års midtsesongevalueringer 
fortsatt skal gjelde. Det vil si at vurderingen har tre hovedelementer: 

A) Digitalt verktøy for vurdering av gytebestandsmåloppnåelse 

Dette er verktøyet som NINA presenterte på medlemsmøtet, og som erstatter de kjente 
Excel-arkene fra tidligere. 

B) Vurdering av måloppnåelse basert på annen tilgjengelig informasjon  

Her menes relevant informasjon som er tilgjengelig, eksempelvis overvåkningen 
av lakseinnsiget i kilenøter, data fra fisketellere eller andre registreringer i eget eller 
nærliggende vassdrag, dokumentasjon på fiskeinnsats sammenlignet med tidligere 
sesonger i eget og evt. nærliggende vassdrag. 

C) Samlet vurdering  
Basert på beregningen fra det digitale verktøyet (A) og annen informasjon (B) anslås 
sannsynlig grad av måloppnåelse. Når grad av måloppnåelse er fastsatt følger 
handlingsalternativene som er avtalt med Statsforvalteren. 

Den samlede vurderingen og begrunnelsen for iverksatt handlingsalternativ sendes til 
Statsforvalteren innen avtalt frist. Miljødirektoratet vil ikke forvente av statsforvalterne å 
ha beredskap for å følge opp elveeierlagenes beslutning i sesongen. Dersom 
vurderingen er svakt begrunnet eller på annen måte fremstår uansvarlig, vil det kunne få 
konsekvenser når fisketider skal fastsettes ved neste hovedrevisjon av forskriften. 

 

Møtereferat 

Møtet startet med at daglig leder i NE presenterte følgende: 

• Regneark for Namsen samlet (inkluderer hele vassdraget) 

• Regneark for Høylandsvassdraget 

• Oppgang i laksetrappene ved Nedre Fiskumfoss og Tømmeråsfossen 

• Fangsttall fra forskningsnøtene i Namsfjorden 

• Resultater fra en spørreundersøkelse der flere rettighetshavere og fisketilbydere 
har evaluert fisketrykket på sine vald sammenlignet med 2023 

 

 

https://info.lakseelver.no/s/l/sa4A1yU6DnVucTt_j7MDcg/5gQgcOgsjzM_DY5ftZUBsjycOH6bJWY4wDOaGKwyBqw=


Vurderingene var som følger: 

• Regneark for Namsen samlet: 
Viste gode tall, med en medianverdi på 165 % gytebestandsoppnåelse (GBO). 

• Regneark for Høylandsvassdraget: 
Viste svakere tall. Medianverdi på 105 % GBO ved en reduksjon i fisketrykk på 25–
49 %, og en svakere medianverdi på 74 % GBO ved en reduksjon i fisketrykk på 0–
24 %. 

• Regneark for Sanddøla: 
Ikke tilgjengelig. 

• Fangsttall fra forskningsnøtene: 
Et godt mellomlaksår, men svakt storlaksår. 

• Oppgang i laksetrappene: 
For lav oppgang til å kunne trekke konklusjoner. 

• Fisketrykk sammenlignet med 2023: 
Reduksjon i fisketrykk: 

o Namsen: 25–49 % 

o Høylandsvassdraget: 0–49 % 

o Sanddøla: 25–49 % 

 

Vedtak: 
Flertallet i styret vedtok, med tre stemmer mot to, at fortsette med gjeldende kvoter frem 
til årets midtsesongevaluering. 

 

Konklusjon: 
Styret var splittet. Avstemningen endte med tre stemmer mot to i favør av å videreføre 
dagens kvoter frem til midtsesongevalueringen. 

Flertallet mener at vi ikke bør åpne for økte kvoter da tilstand i Sanddøla er usikker, 
tilstand i Høylandsvassdraget er langt laver enn 150% og at en økning av kvoter i 
Namsen vil øke uttak av fisk som hør hjemme i Sanddøla og Høylandsvassdraget. 

Flertallet uttrykte også bekymring for at forskningsnota nok et år viser svake tall for 
storlaks. 

 


